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Besvarelse af spørgsmål nr. 1229 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1229 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 16. august 2022. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Britt Bager (KF). 
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Spørgsmål nr. 1229 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvad det vil koste at uddanne og ansætte 

henholdsvis 100, 200 og 300 politibetjente?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet kan oplyse, at fordelingen af udgifter i de enkelte 

år til uddannelse og ansættelse af henholdsvis 100, 200 og 300 

politibetjente påvirkes af, hvornår de politistuderende starter på 

Politiskolen, idet uddannelsen er sammensat med 11 måneder 

på skole, 11 måneder i praktik og 6 måneder på skole. Derud-

over afhænger uddannelsesomkostningerne af det samlede antal 

studerende på Politiskolen i de enkelte år. 

 

Der er i nedenstående opgørelse over udgifterne taget udgangs-

punkt i, at ansættelserne er fordelt ligeligt over året, så halvdelen 

optages primo året, mens den resterende halvdel optages medio 

året. Det bemærkes herudover, at udgifterne opgjort nedenfor er 

eksklusiv udgifter til SU. De politistuderende modtager SU un-

der skoleforløbene svarende til samlet 17 måneder ud af en sam-

let uddannelsesperiode på 28 måneder.  

 

Der er derudover taget udgangspunkt i, at det samlede nyoptag 

på Politiskolen i de enkelte år ikke overstiger 700 politistude-

rende. Såfremt optaget overstiger 700 politistuderende, vil det 

medføre merudgifter til tilpasning af bygningskapaciteten mv. 

ud over det, der pt. er indeholdt i estimaterne i tabel 1.  
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Tabel 1 

Merudgifter til uddannelse og efterfølgende ansættelse af hhv. 100, 200 og 300 be-
tjente 

Mio. kr. 
(2022-pl) 

      År 1 År 2 År 3 
År 4 og 

frem 

                

Meroptag af 100 betjente* 42,5 59,5 65,4 73,8 

- heraf udgifter til løn og overhead til betjente   22,2 51,8 55,2 73,8 

- heraf udgifter til undervisere, husleje, rekrutte-

ring mv. 
  20,4 7,7 10,2 0 

                

Meroptag af 200 betjente**   85,1 119,1 130,8 147,7 

- heraf udgifter til løn og overhead til betjente   44,3 103,6 110,4 147,7 

- heraf udgifter til undervisere, husleje, rekrutte-

ring mv. 
  40,7 15,5 20,4 0 

                

Meroptag af 300 betjente***    127,6 178,6 196,1 221,5 

- heraf udgifter til løn og overhead til betjente   66,5 155,5 165,5 221,5 

- heraf udgifter til undervisere, husleje, rekrutte-

ring mv. 
  61,1 23,2 30,6 0 

Anm: Det bemærkes, at der ved opgørelsen af omkostningerne til uddannelse er taget udgangspunkt i, 

at det samlede optag på Politiskolen er under 700 politistuderende. De fysiske rammer på Politiskolen 

betyder, at der ved et optag udover 700 politistuderende pr. år vil skulle ske fysiske tilpasninger af 

bygningsmassen. Det er usikkert, hvornår eventuelle bygningsmæssige tilpasninger vil kunne være 

gennemført, men det vurderes på det foreliggende grundlag ikke muligt i 2022 og 2023. *Forudsat op-

tag af 50 studerende pr. 1. januar og 50 studerende pr. 1 juli. **Forudsat optag af 100 studerende pr. 

1. januar og 100 studerende pr. 1. juli. ***Forudsat optag af 150 studerende pr. 1. januar og 150 stu-

derende pr. 1. juli.    

Kilde: Rigspolitiet. 

 

Det skal bemærkes, at det aktuelt er vanskeligt at sikre tilstræk-

keligt med kvalificerede ansøgere til det allerede planlagte mer-

optag, der følger af flerårsaftalen om politiets og anklagemyn-

dighedens økonomi for 2021-2023. Der arbejdes aktuelt med en 

række tiltag, som skal styrke rekrutteringsindsatsen for at til-

trække flere politistuderende.” 
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